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Zápis řádného jednání Výkonného výboru ČAS, které se konalo 25. dubna 2025 

v Planetáriu hl. města Prahy 

 
 

Přítomni za VV: Radek Dřevěný, Soňa Ehlerová, Petr Heinzel, Lumír Honzík, Kateřina Hoňková, Iveta 

Lamberská, Petr Sobotka, Lenka Soumarová, Pavel Suchan, Vladislav Slezák. Revizoři: Martin Černický, Jan 

Kožuško, Eva Marková. Hosté (na závěr jednání): Simona Beerová, Jan Dvořák, Zbyněk Henzl, Jaroslav Liška. 

 

 

1. Kosmologická sekce 

Dne 16. 4. 2025 proběhlo v AsÚ AV ČR na Spořilově setkání zástupců KS ČAS (Novotný, Dvořák, Miština) se 

členy VV ČAS (Heinzel, Ehlerová, Sobotka) s cílem vyhodnotit současnou situaci kolem KS a pokusit se nalézt 

oboustranně přijatelné řešení. Vzhledem k tomu, že Plenární schůze KS ČAS konaná dne 26. 3. vyjádřila 

nesouhlas s usnesením VV ČAS ze dne 13. 11. 2024, VV ČAS začal zvažovat možnost zrušení sekce jako krajní 

řešení dlouhodobého problému. VV ČAS se však přes veškeré problémy rozhodl poskytnout KS ČAS termín 

jednoho roku na revitalizaci její činnosti a po uplynutí tohoto období vedení ČAS znovu vyhodnotí situaci. Se 

zástupci KS ČAS byly domluveny konkrétní podmínky (viz. Usnesení ČAS ke Kosmologické sekci č. 3) 

https://www.astro.cz/userfiles/files/CAS/VV_Zapis/Usneseni_KS_25_4_2025_final.pdf VV schválil toto 

usnesení takto: 8 pro, 1 proti, 1 se zdržel.  

 

2. Změna stanov 

Sobotka a Dvořák představili finální verzi stanov, která bude předložena delegátům 22. sjezdu k diskuzi a 

schválení. VV diskutoval některé pasáže a jejich lepší formulaci. 

 

3. Sjezd 2025 

Sobotka informoval o přípravách sjezdu ČAS, který proběhne v Planetáriu Praha 26. až 27. dubna 2025. Sobotka 

představil seznam členů nominovaných složkami či jednotlivci na čestné členství v ČAS. VV po diskuzi 

nominuje celkem 8 osobností. Sobotka připravil diplomy pro všechny nominované, předány budou jen 

zvoleným. Sobotka provedl předběžný rozpočet sjezdu s tím, že bude o něco méně finančně náročný, než 

očekával rozpočet. VV rozhodl, že nebude od účastníků vybírat žádné konferenční poplatky. Sobotka představil 

VV svou zprávu o plnění usnesení 21. sjezdu. Dřevěný promítl zprávu o hospodaření mezi sjezdy a Heinzl 

zprávu o činnosti mezi sjezdy. Finální verze zpráv budou prezentovány na sjezdu. Ehlerová připravila na sjezd 

pro odlehčení atmosféry zábavný astronomický kvíz, kterého se budou delegáti účastnit pomocí svých mobilních 

telefonů. Sobotka připravil pro sjezd výběr některých citátů ze sbírky Jiřího Grygara. Sobotka informoval, že ke 

kandidatuře do VV ČAS se aktuálně hlásí 14 zájemců + 4 do revizní komise. 

 

4. Dotace složkám 

VV rozdělil na návrh Honzíka složkám dotaci na rok 2025 v již schválené výši 230 000 Kč s výjimkou dotace 

Jihočeské pobočce, kde je nejasnost o účelu dotace. VV dále schválil mimořádnou dotaci pro Sluneční sekci ve 

výši max. 20 000 Kč na solarografickou konferenci. Honzík informoval, že u některých složek je velmi složité 

dohledat jejich činnost, některé z nich mají dokonce nefunkční weby. 

 

5. Přijetí nových členů 

VV ČAS přijal nové členy: Šárka Imrichová (Jihočeská pobočka), Olga Imrichová (Jihočeská pobočka), Nikola 

Pajerová (Východočeská pobočka), Soňa Trostová (Jihočeská pobočka) a Vojtěch Týbl (Pražská pobočka). 

 

 

Příští schůze VV ČAS se uskuteční 27. 4. 2025 od 13:30 po skončení sjezdu v Planetáriu Praha. 

 

Zapsal Sobotka, zápis schválil VV elektronickým hlasováním. 

https://www.astro.cz/userfiles/files/CAS/VV_Zapis/Usneseni_KS_25_4_2025_final.pdf

